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Protokół  VII sesji
Rady Miasta Malborka

z dnia 20 kwietnia 2011 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i trwała od godziny 11.00 do
godziny 14,30.
Ad. pkt 1

Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski otworzył VII sesję Rady Miasta
Malborka i przewodniczył obradom. Przewodniczący stwierdził, iż na stan 21 radnych
obecnych jest 21 (lista obecności zał. nr 1). Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Następnie powitał radnych, burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, zastępców burmistrza
Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, Komendanta Policji, Dyrektora Biura Europosła
Tadeusza Cymańskiego, dyrektorów i prezesów firm komunalnych, przedstawicieli prasy
i pracowników Urzędu Miasta oraz mieszkańców miasta, którzy oglądają sesję internecie.
Porządek obrad radni otrzymali na piśmie i jest on następujący:

Ad. pkt 2
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – II zmiana,
b) zmian wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana,
c) nadania nowej nazwy ulicy,
d) nadania nazwy placowi zlokalizowanemu w centralnej części miasta Malborka,
e) nadania nowej nazwy ulicy,
f) nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu pomiędzy ulicami Józefa Piłsudskiego

i Poczty Gdańskiej,
g) nadania nowej nazwy ulicy,
h) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Malbork oraz warunków

i zasad korzystania z tych przystanków,
i) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Miejskiego Zespołu

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,
j) likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury „Ratusz” w Malborku,
k) likwidacji Przedszkola Nr 2 w Malborku,
l) likwidacji Przedszkola Integracyjnego Nr 13 w Malborku,
m) utworzenia Zespołu Szkół Nr 2 w Malborku, Al. Wojska Polskiego 479,
n) nadawania trybu i procedury nadawania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”.

6. Sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Gminy Miejskiej Malbork
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rzecz mieszkańców miasta Malborka”
w roku 2010.

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Malborka.
9. Komunikaty i wolne wnioski.
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10. Zakończenie sesji.
Przewodniczący A. Mroczkowski zapytał czy radni mają wnioski lub uwag do porządku
posiedzenia.
Radny Leszek Witkiewicz złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad następujących
projektów uchwał:

 pkt 5 c nadania nowej nazwy ulicy,
 pkt 5 d nadania nazwy placowi zlokalizowanemu w centralnej części miasta

Malborka,
 pkt 5 e nadania nowej nazwy ulicy,
 pkt 5 f nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu pomiędzy ulicami Józefa

Piłsudskiego i Poczty Gdańskiej,
 pkt. 5 g nadania nowej nazwy ulicy,

Jeżeli chodzi o uzasadnienie, do uchwały w sprawie nadania nazwy placu im. Kazimierza
Jagiellończyka, to ktoś nie dopatrzył się, że mamy już rondo im. Jagiellończyka. Wydaje mi
się, że trzeba zmienić nazwę placu albo zmienić nazwę ronda. Rondo u zbiegu ulic
Piastowskiej i Parkowej od 2002 roku nosi nazwę ronda im. Kazimierza Jagiellończyka. Jeśli
chodzi o następne nazwy Łupaczki, Bądkowskiego i Łęgi to uzasadnienie jest następujące; ks.
Łęga  i redaktor Bądkowski praktycznie z Malborkiem albo niewiele albo nic nie mieli
wspólnego. Jeśli chodzi o Łupaczkę to podnoszono, że jest to kontrowersyjna postać.
Generalnie uważamy, że nie może być tak, że rada stawiana jest wobec faktów: przyjęcie
za lub głosujecie przeciw. Nie było żadnej debaty ani konsultacji. Na dodatek otrzymaliśmy
informację, że mieszkańcy ulic, którym mają być nadane nazwy zgłaszali swoje własne
propozycje. O tym nikt nie wspomina. Jeśli chodzi o autorstwo, to niech się ktoś przyzna, kto
zaproponował powyższe nazwy. Proszę też nie odbierać tego jako politycznej kwestii.
Radny Krzysztof Grylak zaproponował minutę ciszy, jest to pierwsza sesja po pierwszej
rocznicy największej katastrofy, jaka zdarzyła się w historii Polski  powojennej.
Przewodniczący A. Mroczkowski uważam, że po roku czasu wszyscy radni, którzy chcieli
uczestniczyć w mszach lub innych spotkaniach, to uczestniczyli. Między innymi radny
Antoni Zawadziński na moja prośbę uczestniczył w uroczystościach w Krakowie. Odwiedził
również grób zmarłego Lecha Kaczyńskiego. Wydaje mi się, że ciągnięcie tej traumy nie ma
sensu. Takie jest moje zdanie. Jeżeli radni wyraża zgodę to proszę bardzo, widzę jednak, że
zgadzają się z moim zdaniem. Czy ktoś z państwa chce zabrać głos w sprawie porządku
obrad?
Burmistrz A. Rychłowski złożył wniosek o przyjęcie do porządku obrad projektu uchwały
w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej ponieważ obligują terminy
a  o zreferowanie zagadnienia poprosił Zastępcę Burmistrza Macieja Ruska.
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały wpłyną w regulaminowym terminie.
Przewodniczący Komisji RGiPM A. Zawadziński otrzymał ją wcześniej i nie będzie
przeszkód proceduralnych.
Zastępca Burmistrza M. Rusek wyjaśnia: otrzymaliśmy zaproszenie do przystąpienia
do grona samorządów, które chcą tworzyć stowarzyszenie Polskiej Unii Mobilności Aktywnej
w poniedziałek, dlatego przepraszam za tryb wprowadzenia tego projektu. 15 maja odbędzie
się spotkanie wyznaczone przez przedstawicieli tych samorządów. Jeśli po podjęciu
stosownej uchwały moglibyśmy uczestniczyć to daje nam to możliwość dużego wpływu jak
będą wyglądały ustalenia szczegółowe związane ze statutem z ewentualnymi składkami. Stąd
ten tryb i prośba, żeby o tym rozmawiać.
Statut jaki macie Państwo dołączony do projektu uchwały w ogólnym punkcie mówi o tym,
że PUMA ma promować mobilność aktywną związana z ruchem pieszym, ruchem
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rowerowym w powiązaniu z układem komunikacyjnym z innych miast. Na tym polu
występować legislacyjnie wspólnie na forum regionalnym i ogólnopolskim a po drugie jako
partner w tym stowarzyszeniu mamy większe szanse występować po środki zewnętrzne.
Przewodniczący A. Mroczkowski padły dwa wnioski do porządku obrad. Pozwólcie
państwo, że wniosek radnego Witkiewicz poddam pod głosowanie jako jeden. Propozycja
radnego Witkiewicz to zdjęcie z porządku obrad punktu 5 c, 5d, 5e, 5f, 5g. Kto z pań, i panów
radnych jest za przyjęciem wniosku radnego Witkiewicz:  6 radnych za, kto jest przeciw,
14 radnych przeciw, kto się wstrzymał, 1 radny wstrzymał się od głosu. W związku
z głosowaniem informuję, że wniosek radnego Witkiewicza został odrzucony przez Radę
Miasta Malborka.
Kolejny wniosek A. Rychłowskiego, kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem wniosku:
20 radnych za, 1 radny wstrzymał się od głosu.
Porządek po zmianach jest następujący:
Porządek jest następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – II zmiana,
b) zmian wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana,
c) nadania nowej nazwy ulicy,
d) nadania nazwy placowi zlokalizowanemu w centralnej części miasta

Malborka,
e) nadania nowej nazwy ulicy,
f) nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu pomiędzy ulicami Józefa

Piłsudskiego i Poczty Gdańskiej,
g) nadania nowej nazwy ulicy,
h) utworzenia Polskiej Unii Mobilności aktywnej,
i) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Malbork oraz

warunków i zasad korzystania z tych przystanków,
j) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Miejskiego Zespołu

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,
k) likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury „Ratusz” w Malborku,
l) likwidacji Przedszkola Nr 2 w Malborku,
m) likwidacji Przedszkola Integracyjnego Nr 13 w Malborku,
n) utworzenia Zespołu Szkół Nr 2 w Malborku, Al. Wojska Polskiego 479,
o) nadawania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”.

6. Sprawozdanie z realizacji “Programu Współpracy Gminy Miejskiej Malbork
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na rzecz mieszkańców miasta Malborka”    w roku 2010.

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Malborka.
9. Komunikaty i wolne wnioski.
10. Zakończenie sesji.
Porządek po zmianach został przyjęty 20 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się.
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Ad. pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie ( zał. nr 2).
Radny Marek Charzewski ma pytanie do M. Ruska a dotyczące spotkania z zastępcą
prezesa Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku w
sprawie możliwości pozyskania dofinansowania na modernizację malborskiej oczyszczalni
ścieków, budowę kanalizacji oraz rewitalizację parku miejskiego czy rozmowy dały jakieś
efekty.
Drugie pytanie to radny prosi o uściślenie informacji dotyczącej okresu między 10 a 20
kwietnia. Czy wydarzyło się coś ważnego.
Radny Krzysztof Grylak - Burmistrz spotkał się z przedstawicielami AGORA SA. Czy to
była inicjatywa Burmistrza, AGORY czy Domu Kultury i jakie są rezultaty tych rozmów.
Burmistrz A. Rychłowski, jeśli chodzi o AGORĘ to nie wypowiem się w kwestii kto był
inicjatorem spotkania ponieważ, dyrektor MDK prowadzi bezpośrednio działania związane
z radiem i całym procesem koncesyjnym. Samo spotkanie było bardzo ważne jeżeli chodzi
o poglądową wiedzę na temat prowadzenia radia.  AGORA prowadzi kilka stacji radiowych.
Rozmawialiśmy o ewentualnej współpracy na przyszłość. W spotkaniu uczestniczyła również
dyrektor MWC Magdalena Marszałkowska. Omawiano różne wspólne działania promocyjne.
Jeśli chodzi o informację od 10 do 20 kwietnia to zawrzemy to w następnym sprawozdaniu
z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
Zastępca burmistrza M. Rusek odpowiadając M. Charzewskiemu było to kolejne spotkanie
w WFOŚiGW. Dowiedzieliśmy się, że pojawiły się nowe możliwości dofinansowania
infrastruktury na oczyszczalnię. Według wstępnego rozeznania sytuacji możemy być
beneficjentem w potencjalnym projekcie. Bardziej nieustalona sprawą jest alokacja
finansowa. Ponieważ ma ona pochodzić z nadwyżki i będzie przedmiotem negocjacji
w komisji europejskiej. Prognoza jest taka, że negocjacje będą po myśli strony Polskiej.
Jestem po spotkaniu z prezesami Spółki „Nogat” są przygotowane warianty udziału
w projekcie. Jeżeli pojawi się realna możliwość udziału w projekcie to będziemy gotowi
do składania wniosku.
Przewodniczący A. Mroczkowski powitał przybyłego na sesję posła na sejm RP Pawła
Orłowskiego i dyrektora Biura Poselskiego Rafała Mańkusa.

Ad. pkt 4
Zapytania i interpelacje radnych.
Radny Zenon Kowiel w związku z wieloma pytaniami mieszkańców miasta proszę
o interwencję w następujących sprawach:

 wyjazd z ulicy Dąbrowskiego na ul. Wojska Polskiego to kilka wielkich dziur, które
należy niezwłocznie załatać,

 wyjazd z ul. Koszykowej na ul. Wojska Polskiego jest w podobnym stanie, jest to
jednocześnie jedyny wyjazd z Biedronki, cały ciąg wyjazdu z Biedronki wymaga
naprawy,

 na wniosek spacerujących mieszkańców i rowerzystów wzdłuż Nogatu proszę
o podjęcie działań aby zniknęły wielkie ilości pływających przy brzegu śmieci,
dotyczy oby brzegów rzeki w obrębie miasta. W ubiegłą sobotę wędkarze
uporządkowali brzeg pomiędzy plażą wojskowa a miejską w ubiegłą sobotę,

 również na wniosek mieszkańców robiących często zakupy na rynku miejskim
proszę o podjęcie działań aby poprawić warunki przemieszczania się szczególnie
w czasie niepogody, ciągi komunikacyjne to niezliczone kałuże i błoto.
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Radny K. Grylak nie otrzymałem odpowiedzi na interpelację z poprzedniej sesji w sprawie
wykazu (podmiotów, które zostały potraktowane odmownie) odmownych decyzji wydziału
ds. architektury za poprzedni rok.
Drugie pytanie dotyczy widowni, która została oddana do użytku w ubiegłym roku, czy objęta
jest gwarancją. Patrząc od strony torów kolejowych jedna  z części jest mocno deformowana
i nie nadaje się do użytku. Także i chodnik jest zdeformowany przy widowni. Jesteśmy przed
sezonem turystycznym, więc warto byłoby podjąć już kroki.
Sprawa trzecia, chodzi o plakaty wyborcze. Jutro minie 5 miesięcy od wyborów, a one wciąż
widnieją. Taki sygnał otrzymałem od obywatela. Na zgłoszony problem udałem się osobiście
i faktycznie na ul. Dąbrowskiego róg ul. Wróblewskiego stoją metalowe szafki elektryczne
czy telekomunikacyjne, całe oblepione. Jeżeli są elektryczne to zagrożenie jest dodatkowe,
bo nawet nie widać ostrzeżeń – wysokie napięcie. Chciałbym wiedzieć, co to są za stacje i do
kogo należą i jak długo będą jeszcze upstrzone tymi plakatami. Być może i tu pan Burmistrz
posłuży się Strażą Miejską, choć trudno nie rozpoznać, że są to plakaty Pańskie. Dziękuję
Radny Leszek Witkiewicz zacznę od interpelacje, które od ubiegłej kadencji nie zostały
załatwione:

 droga w Parku od ul. Łąkowej wzdłuż działek do ul. Sportowej po wykopach, które
tam były prowadzone nadal jest w stanie uniemożliwiającym przejście i przejazd,
zwłaszcza rowerami,

 droga od OSiRu do dawnego amfiteatru, przedłużenie ul. Parkowej, jest dziura na
dziurze, wymaga naprawy, zgłaszałem już kilkakrotnie, proszę o odpowiedź na
piśmie, muszę się czymś wobec działkowców usprawiedliwić,

 wracam do oznakowania ul. Kościuszki od ul. Piastowskiej do ul. Wareckiej na
dojazdach z ul;. Wareckiej z ul. Kościuszki do  ul. Piastowskiej i z ul. Piastowskiej
do  ul Wareckiej jest zakaz wjazdu od godz. 18.00 do godz. 7.00. Dlaczego w tych
godzinach? Nie rozumiem tego,

 na parkingu pomiędzy Mc. Donaldem a Rondem Jagiellończyka stoi uszkodzony
parkometr, zgłosiłem do Straży Miejskiej. Uszkodził go jakiś samochód i czeka się
na wizję lokalną. Nie wiedziałem, że tak długo czeka się na wizję lokalną,

 sprawa amfiteatru, starzy ludzie którzy tam spacerują, chcieliby usiąść  na widowni
ale wszystkie wejścia są zamknięta nie przeszkadza to jednak młodym, którzy tam
rozrabiają, można otworzyć jedno czy dwa wejścia na widownię, żeby starsi ludzie
mogliby tam posiedzieć i odpocząć,

 nie wiem kto odpowiedzialny jest za zamieszczanie znaków drogowych, które
dezorientują. W rejonie Mc Donalda zamieszczono dwa znaki „zakaz wjazdu”
wszelkim pojazdom za wyjątkiem mieszkańców ulicy Narutowicza. W Malborku
nie ma ulicy Narutowicza jest Pl. Narutowicza. Nie ma też dopisku, że nie dotyczy
to wozów ZGKiM. Tolerujemy nieprawidłowości.

 ktoś, nie wiem kto i kiedy zmienił adresy naszych mieszkań, nie mieszkamy już
pod numerem 10/I, czy 10/II  mieszkamy pod numerem 10/ a, 10/ b. Wszystkie
dokumenty, wpisy do ksiąg wieczystych trzeba byłoby poprawiać. Jeżeli chodzi o
sprawy własnościowe to nie jest drobiazg. Kto poniesie koszty. Dziękuję.

Radna Teresa Zdanowicz sprawa dotyczy budynku Cechu Rzemiosł przy ul. Sienkiewicza.
Czy miasto ma jakąś możliwość zwrócenia uwagi ażeby naprawiono elewację budynku. Jest
to centrum miasta.
Druga sprawa dotyczy nazw ulic, które będą dzisiaj podejmowane. Jak długo trwają
przygotowania do tego ażeby nazwać nowo tworzone ulicę. Chciałabym zapytać, kiedy będą
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się pojawiały nowe nazwy na nowych ulicach. Mieszkańcy proponowali nazwy ulic
nawiązujących do już istniejących.
Kolejna rzecz to ukłon i podziękowanie w stronę miasta za sprawna rozbiórkę domów przy ul.
Żeromskiego.
Radny Marek Charzewski pytanie dotyczące szkoły Łacińskiej, na poprzednim posiedzeniu
mówiliśmy, że termin zakończenia remontu to listopad 2012. Czy kłopoty z przetargiem
mogą opóźnić termin jej oddania. Dziękuję.
Radny Jan Wilk zakończyła się konsultacja projektu Ministerstwa Rozwoju Regionalnego
pn. „Koncepcja przestrzennego zagospodarowania kraju do 2030”. Jest to najważniejszy
długoterminowy krajowy dokument strategiczny dotyczący zagospodarowania przestrzennego
w Polsce. Samorządy starają się, o to, żeby jak najwięcej swoich zamierzeń umieścić w tym
projekcie. Chciałbym zapytać, jakie projekty Miasto Malbork zgłosiło do tego projektu, bo
właśnie tu powinny się znaleźć takie strawy jak lotnisko, jak lokowanie gałęzi przemysłu.
Chciałbym wiedzieć, jakie projekty miasto zgłosiło i kto reprezentował miasto.
Drugie pytanie czy miasto Malbork złożyło wniosek na dofinansowanie programu „Maluch”
na rozbudowę żłobka i innych form opieki nad najmłodszymi. Dziękuję.
Radny K. Grylak pozwolę sobie złożyć ukłon w stronę Komendanta Straży Miejskiej,
ponieważ zaobserwowałem większa ilość patroli w naszym mieście. Sama ich obecność może
oddziaływać na środowiska, które mogłyby dokonać działań społecznie szkodliwych.
Przewodniczący poinformował, iż odpowiedzi na zapytania i interpelacje radni otrzymają
w punkcie 7.

Ad. pkt 5 a
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – II zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar poinformowała, iż budżet został zmieniony
w zakresie dochodów zgodnie z załącznikiem nr 1 i w zakresie wydatków zgodnie
z załącznikiem nr 2 i w zakresie przychodów zgodnie z załącznikiem nr 3. Wszystkie kwoty
zostały szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisjach.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji, Oświaty Kultury i Sportu oraz
komisji ds. Społecznych jest pozytywna.
Radny L. Witkiewicz zgłosił, iż uzasadnienie jest zbyt lakoniczne, powinno być bardziej
przejrzyste.
Więcej uwag  i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się Rada Miasta podjęła
Uchwałę Nr VII/54/11 w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – II
zmiana ( zał. nr 3).

Ad. pkt 5 b
Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar wyjaśniła, że uchwała jest konsekwencją
zmiany budżetowej.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji, Oświaty Kultury i Sportu. Uwag i
wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się Rada Miasta podjęła
Uchwałę Nr VII/55/11 w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana (
zał. nr 4).
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Ad. pkt 5 c
Projekt uchwały w sprawie nadania nowej nazwy ulicy.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
poinformowała, że propozycja nazwy ulicy ma na względzie upamiętnienie polskiego
duchownego Ks. Dr Władysława Jana Łęgi. Jest to wybitny polski archeolog, etnograf i
historyk. Niewątpliwie postać bardzo zasłużona i wybitna dla Żuław. Droga jest prywatna
własnością i właściciele zgodzili się na odstąpienie jej miastu.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji, Oświaty Kultury i Sportu jest
pozytywna.
Opinia Komisji ds. Społecznych jest negatywna.
Radna T. Zdanowicz pyta czy pisma mieszkańców tej ulicy wpłynęły do Urzędu. Kiedyś
w mieście był dobry zwyczaj nazywania kwartałów ulic np. nazwy drzew i krzewów, czy
imiona królów. Skoro tam są już tematyczne nazwy: Urocza, Miła czy nie pociągnąć dalej
nazw w tym stylu. Stąd propozycja mieszkańców tam zamieszkujących.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
do wszystkich mieszkańców, którzy realizują inwestycje mieszkaniowe wysłaliśmy pismo.
Pomysł nie spotkał się ze sprzeciwem, wyrazili pisemną zgodę.
Przewodniczący A. Mroczkowski dodał, że dopiero 7 kwietnia wpłynęła pisemna prośba
mieszkańców z prośba o nadanie nazwy ulicom na Wielbarku. Ta propozycja będzie
rozpatrywana w późniejszym terminie. Na wczorajszym posiedzeniu kolegium
przewodniczących padła propozycja ażeby burmistrz powołał zespół do nazewnictwa ulic.
Złożę wniosek do Burmistrza na piśmie w tej sprawie.
Radna T. Zdanowicz propozycja nazwy ulicy na Wielbarku pojawiła się już  w tamtym roku.
Więc dobrze byłoby zrobić to, o czym mówi pan Przewodniczący. Powinno być więcej czasu
na przeanalizowanie każdej propozycji.
Radny Tadeusz Woźny na Wielbarku nie będą tylko 3 ulice, tam są działki agencji rynku
rolnego. W tamtym kwartale chcielibyśmy nadać nazwy historyczne.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 16 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się i 4 głosach
przeciwnych Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr VII/56/11 w sprawie nadania nowej nazwy
ulicy ( zał. nr 5).

Ad. pkt 5 d
Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy placowi zlokalizowanemu w centralnej części
miasta Malborka.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
wyjaśniła, iż plac Kazimierza Jagiellończyka to centralne miejsce w ciągu ul. Kościuszki, w
którym usytuowana jest fontanna. Propozycja powyższa ma na względzie uwiecznienie
triumfalnego wjazdu króla w czerwcu 1457 r. do krzyżackiego zamku. Tym samym zamek
stał się siedzibą polskich królów.
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Komisja ds. Społecznych nie wydala opinii, ponieważ chciała wyjaśnić sprawę, czy nazwa
ronda Jagiellończyka zostaje, czy może będzie zmieniona.
Radny Dariusz Kostrzewa uściślijmy czy nazwa ronda im. Jagiellończyka pozostaje. Jest to
dezinformacja, rondo Jagiellończyka i plac Jagiellończyka może się to mylić.
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Burmistrz A. Rychłowski nie widzę dezinformacji, rondo to rondo, a plac to forma
architektoniczna, która się z czymś kojarzy. Jeśli będą wnioski to będziemy się nad rondem
zastanawiać.
Radny Stanisław Berliński to ułatwi dojście do zamku, przez plac Jagiellończyka, do ronda i
do zamku.
Więcej uwag  i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się Rada Miasta podjęła
Uchwałę Nr VII/57/11 w sprawie nadania nazwy placowi zlokalizowanemu w centralnej
części miasta Malborka ( zał. nr 6).

Ad. pkt 5 e
Projekt uchwały w sprawie nadania nowej nazwy ulicy.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska tak
jak  w poprzednim przypadku otrzymaliście państwo propozycję nadania nazwy nowej ulicy
im. Lecha Bądkowskiego wybitnego działacza politycznego, kulturalnego i społecznego.
Szczegółowe informacje na temat działalności i życia L. Bądkowskiego są zawarte w
uzasadnieniu do przedstawionego projektu uchwały.
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej jest pozytywna. Opinia Komisji ds. Społecznych jest negatywna. Uwag
i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 15 głosami za przy 4 głosach wstrzymujących się i 2 głosach
przeciwnych Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr VII/58/11 w sprawie nadania nowej nazwy
ulicy ( zał. nr 7).

Ad. pkt 5 f
Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu pomiędzy ulicami
Józefa Piłsudskiego i Poczty Gdańskiej.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
uzasadnienie do uchwały otrzymaliście państwo jako załącznik. Z propozycją upamiętnienia
żołnierzy podziemia niepodległościowego poprzez nadanie nazwy „Żołnierzy Wyklętych”
skwerowi leżącemu pomiędzy ulicą J. Piłsudskiego a ul. Poczty Gdańskiej wystąpiło
Stowarzyszenie Historyczne im. 5 Wileńskiej Brygady Armii Krajowej.
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej i Komunikacji oraz Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.
Radny K. Grylak w sytuacji, kiedy w Malborku mamy wały von Plauena, który mówił,
że Polaków trzeba wytępić tak jak tępi się myszy, to miejsce chociażby jak Plac Kazimierza
Jagiellończyka czy Skwer Żołnierzy Wyklętych, są to posunięcia jak najbardziej sprawiedliwe
i radujące każde polskie serce. Dziękuję
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 21 głosami za Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr VII/59/11 w sprawie
nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu pomiędzy ulicami Józefa Piłsudskiego
i Poczty Gdańskiej ( zał. nr 8).

Ad. pkt 5 g
Projekt uchwały w sprawie nadania nowej nazwy ulicy.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
podobnie jak w poprzednim przypadku z propozycją upamiętnienia w Malborku postaci
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majora „Łupaczki” wystąpiło Stowarzyszenie Historyczne im. 5 Wileńskiej Brygady Armii
Krajowej. W tym roku przypada 60 rocznica śmierci majora i jego towarzyszy w wiezieniu
mokotowskim. Inicjatywa ta nawiązuje do przyjętej przez Sejm Rzeczpospolitej Polskiej 3
lutego 2011 roku ustawy o ustanowieniu Narodowego Dnia Pamięci „Żołnierzy Wyklętych”.
Droga jest własnością osób prywatnych, które wyraziły zgodę.
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta i Komisji Gospodarki
Komunalnej Mieszkaniowej jest pozytywna. Opinia Komisji ds. Społecznych jest negatywna.
Radny Dariusz Kostrzewa nie dawno byliśmy oburzeni zachowaniem parlamentarzystów
litewskich wystąpieniem w polskiej szkole. Myślę, że do życiorysu pana Łupaczki należałoby
dodać incydent z 26 czerwca 1944 roku dowodzony przez niego oddział dokonał masakry 27
cywilnych mieszkańców wsi Dubinki na Litwie. Pan mjr Łupaczko nie jest taka świetlaną
postacią jak wynika z notki biograficznej będącej załącznikiem do dzisiejszej uchwały.
Myślę, że niemiłe uczucie pozostawi to starszym osobom naszego miasta, którzy w latach 40-
tych mieszkali tutaj i podnosili je z gruzów. A osobę Łupaczki postrzegają jako postać bardzo
negatywną, dopuszczająca się kradzieży grabieży, rozbojów nie uchybiając oczywiście
akowcom. Ludzie o tym mówią  w zupełnie luźnych rozmowach. Niektórzy byli odznaczani
za walkę z oddziałem pana Łupaczki. Nie sadzę, że to była dobra decyzja.
Radny T. Woźny przez całe lata mówiło się o tym. Tym nas po prostu karmiono. Instytut
Pamięci Narodowej wyraził zupełnie inną opinię. I bez względu na to, co ktoś pisał czy czytał
to jest nieprawdą. Jest opinia IPN.
Radny K. Grylak miasto Malbork ma swoiste pomniki, o których nam nie wolno zapominać,
a na pewno nie wolno się zasłaniać ignorancją. Jednym z pomników jest budynek przy ul. 17
Marca, nasz miejski, gdzie w piwnicy są drzwi więzienne. To prawdopodobnie był budynek
gdzie mieścił się urząd bezpieczeństwa, jacy ludzie tam ginęli? Można odtworzyć tylko
okoliczności i zobaczyć realia, których jeszcze czas nie zatarł. Dziękuję
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 14 głosami za przy 4 wstrzymujących się i 3 przeciwnych Rada Miasta
podjęła Uchwałę Nr VII/60/11 w sprawie nadania nowej nazwy ulicy ( zał. nr 9).

Ad. pkt 5 h
Projekt uchwały w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności aktywnej.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
poinformowała, iż na wniosek Burmistrza został wprowadzony projekt w/w uchwały.
Zastępca burmistrza M. Rusek wyjaśnił, iż 30 września 2010 r. powstała Polska Unia
Mobilności Aktywnej. PUMA ma promować mobilność aktywną związana z ruchem
pieszym, ruchem rowerowym w powiązaniu z układem komunikacyjnym z innymi miastami.
Na tym polu będziemy mogli występować legislacyjnie wspólnie na forum regionalnym i
ogólnopolskim. Po drugie jako partner w tym stowarzyszeniu mamy większe szanse
występować po środki zewnętrzne. Nie znamy na dzień dzisiejszy ani składek ani form
głosowania ani jaka będzie proporcja głosów naszego samorządu.
Opinia Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta jest pozytywna.
Radny L. Witkiewicz nie wiadomo na temat składek, ale jest to ważna kwestia, czy to będzie
od ilości mieszkańców. Jeśli składki będą bardzo wysokie to możemy się liczyć z tym, że nas
skreślą, bo nie będziemy wypłacalni.
Zastępca burmistrza M. Rusek nikt z nas nie chciałby żebyśmy płacili za dużo. Trzeba
wziąć pod uwagę wszystkie czynniki. Co innego jest 10 tys dla 40 tys Malborka a co innego
jest 10 tys dla 40 tys Sopotu. Będziemy o tym dyskutować po pierwszym spotkaniu.
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Radny K. Grylak wstrzymam się od głosu, ponieważ nie znam tego projektu. Interesują
mnie całościowe skutki, jakie zrodzi owa uchwała dla budżetu miasta. Nie chciałbym swoim
aktem sprzeciwu wstrzymać rozwoju miasta, bo jestem za rozwojem miasta. Jako radny będę
głosował za projektami, które znam. W oparciu na słowo to już jestem sparzony. Dziękuję
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się Rada Miasta podjęła
Uchwałę Nr VII/61/11 w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności aktywnej ( zał. nr
10).

Ad. pkt 5 i
Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie miasta
Malbork oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Barbara Kozicka nowa
ustawa o publicznym transporcie zbiorowym, która weszła 1 marca br. przekazała gminom
nowe zadanie polegające na budowie, utrzymaniu i remoncie przystanków autobusowych.
Jako rekompensatę lub zapewnienie środków na to zadanie ustawa wprowadziła możliwość
podejmowania uchwał o pobieraniu opłat za zatrzymywanie się na przystankach komunikacji
miejskiej. W związku z tym zaproponowaliśmy państwu projekt uchwały określający
wysokość opłaty. 5 groszy to maksymalna opłata jaka przewiduje ustawa za zatrzymanie się
na przystanku autobusowym.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i
Komunikacji jest pozytywna.
Radny K. Grylak czy przewoźnicy rozumieją kwestię i zgadzają się z tym.
B. Kozicka przewoźnicy spodziewali się tego ponieważ wprowadziła opłatę ustawa.
Więcej uwag  i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się Rada Miasta podjęła
Uchwałę Nr VII/62/11 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie
miasta Malbork oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków ( zał. nr 11).

Ad. pkt 5 j
Projekt uchwały trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Miejskiego Zespołu
Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.
Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Beata Żaroffe-Preuss poinformowała, iż
przedstawiony projekt uchwały został sporządzony ze względu na wejście w życie
nowelizacji ustawy o przeciwdziałaniu przemocy, która to ustawa w artykule 9 a określiła
wymóg powołania przez Burmistrza zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania
przemocy. Nałożyła obowiązek przedłożenia uchwały zasad pracy tegoż zespołu. Zespół ten
będzie podejmował prace na temat przeciwdziałaniu przemocy na terenie miasta i taki projekt
uchwały będzie państwu w najbliższym czasie przedłożony.
Radny L. Witkiewicz proponuje ująć w skład zespołu przedstawiciela Poradni pedagogiczno
– psychologicznej. Paragraf 4 pkt 2 mówi, że członkowie Zespołu wykonują zadania
w ramach obowiązków służbowych lub zawodowych. Co jeżeli będą to robić po godzinach
swojej pracy, to mu pracodawca nie wypłaci i co z ubezpieczeniem tych przedstawicieli.

Przewodniczący Rady, myślę, że pan burmistrz weźmie pod uwagę uwagi komisji w trakcie
powoływania zespołu.
Radny K. Grylak przeciwny byłem ustawie, jaką podjął sejm. Chciałem podzielić się swoimi
refleksjami. Jestem zdania, żeby leczyć przyczyny nie skutki. Techniczne przyczyny,
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okiełznania problemu to jest już próba gorączkowego szukania lekarstwa na eskalujący
problem. Problem zaczął rozkrzewiać się dobre 20 lat temu. Osobiście dzwoniłem
do telewizji publicznej mówiąc, że 20 lat temu, kiedy był „Rower Błażeja” tam debiutowała
pani Paulina Chylewska, że program ów promuje permisywizm. Permisywizm to jest coś
takiego, co zawiera się w słowach „róbta co chceta”. Oczywiście to odebrane było jako uwagi
pełne ksenofobii. Mam ze sobą książkę Allana Blooma „Umysł zamknięty” gdzie między
innymi czytam, „nieuniknionym skutkiem ubocznym wczesnych zainteresowań seksualnych
jest bunt wobec rodziców. Każda forma, która burzy w jakiś sposób autorytet rodziców ona
przykłada rękę, nad czym próbujemy zapanować. Nad czym ustawodawca próbował
zapanować”. W związku z tym, że jestem zdania, że powinniśmy zwracać się ku temu by
leczyć przyczyny nie skutki a także biorąc pod uwagę, że samorząd jest w jakiś sposób
ubezwłasnowolniony, dlatego, że ustawodawca nakazuje nam podjęcie takiej czy innej
decyzji ja się od tego wstrzymam. Dziękuje
Radny M. Charzewski pani Naczelnik powiedziała, że takie zespoły funkcjonują przy
MOPSie, czy powołanie nowego zespołu będzie jednoznaczne z tym, że tamte przestaną
istnieć czy będą działać równolegle.
B. Żaroffe-Preuss nie będą działać równolegle, ponieważ członkowie starych będą
uczestniczyć w zespołach interdyscyplinarnych, ale zostaną też powołane grypy robocze.
Jeżeli ktoś z radnych jest zainteresowany szczegółami to zapraszam do siebie lub Dyrektora
MOPSu.
Opinia Komisji ds. Społecznych jest pozytywna. Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się Rada Miasta podjęła
Uchwałę Nr VII/63/11 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków
Miejskiego Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego
funkcjonowania ( zał. nr 12).

Ad. pkt 5 k
Projekt uchwały w sprawie likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury „Ratusz” w Malborku.
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Janusz Biskupski po konsultacjach jakie miały
miejsce w naszym mieście, a zwłaszcza w środowisku oświaty Burmistrz przedkłada radzie
powyższy projekt. Miejski Dom Kultury przejmie zadania MDK „Ratusz”
Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Radny M. Charzewski chciałem zapytać o ostateczny kształt kultury po wszystkich
reformach. Konkretnie w ilu budynkach będą się mieściły jednostki kultury. Drugie pytanie
gdzie będą odbywać się zajęcia, które teraz odbywają się w „Ratuszu”. Czy dalej w Ratuszu
do momentu oddania Szkoły Łacińskiej czy będą gdzieś przeniesione. Trzecia kwestia
w uzasadnieniu napisane jest, że w 2012 roku planowane jest zakończenie odbudowy Szkoły
Łacińskiej czy po ostatnich wydarzeniach związanych z przetargiem uzasadnienie jest nadal
aktualne. Dziękuję.
Radny J. Wilk jestem przeciwny tej uchwale. Uważam, że zatrzymuje się instytucje w biegu.
Instytucję, która ma długoletnie doświadczenie. Niedawno był jubileusz. Nie tylko
mieszkańcy, ale i władze miasta Malborka oceniają działalność placówki. Była ona chlubą
Malborka. Pozyskiwała dużo środków zewnętrznych na swoje działania. Nic jej nie zastąpi.
Tego typu działanie bez przemyślenia jest dowodem na chaos, jaki panuje w tej sferze.
Dowodem też na to jest uchylenie naszej poprzedniej uchwały przez Wojewodę Pomorskiego,
który zauważył pewne niekonsekwencje.  Trudno apelować do państwa radnych, macie już
swoje poglądy, ale uważam, że tak reformować, żeby było gorzej nie powinniśmy. Zabieramy
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coś, co święci sukcesy i jest chlubą mieszkańców. Nie dajemy nic w zamian. Dlatego jestem
przeciwny.
Naczelnik J. Biskupski malborska kultura będzie dysponowała pomieszczeniami w Szpitalu
Jerozolimskim i Szkole Łacińskiej, to docelowo. Termin zakończenia prac na dzień dzisiejszy
nie został odwołany. Do czasu zakończenia robót zajęcia będą odbywały się w „Ratuszu”.
Burmistrz A. Rychłowski postaram się odpowiadać wprost. Realizacja inwestycji Szkoły
Łacińskiej, pomimo że dzisiaj odwołaliśmy przetarg, nie ma zagrożenia terminu. Zajęcia będą
się odbywać nadal w „Ratuszu” być może dłużej niż do oddania Szkoły Łacińskiej. Funkcje,
które będą wychodzić z Ratusza będziemy chcieli uzupełniać nowymi. W przyszłości
będziemy zastanawiać się nad docelowym kształtem „Ratusza”. Jeśli chodzi o budynki to są
trzy a niedługo nawet cztery. Są rozmowy z ministerstwem na temat obiektu wiza wiz
Urzędu, ale to jeszcze zbyt wcześnie żeby o tym rozmawiać, ponieważ rozmowy jeszcze
trwają. Odpowiadając na pytanie radnego Wilka to żaden dorobek nie zostanie zmarnowany
wszystkie zajęcia, jakie odbywały się  w Ratuszu będą odbywały się nadal. Wszystkie podjęte
działania mają służyć ratowaniu Młodzieżowego Domu Kultury. Powstanie Centrum ma
ograniczyć koszty administracyjne, a te koszty maja być przesunięte na działalność
edukacyjną i kulturalną. Nie można mówić, że będzie źle jak jeszcze nie wiadomo jak będzie.
Będzie nowy budynek z nowymi funkcjami, który polepszy to znaczący sposób
funkcjonowanie młodzieży w naszym mieście i nie tylko. Centrum będzie miało możliwości
rozwoju.
Radny Jacek Markowski do pana radnego Wilka, źle pan interpretuje projekt uchwały.
Burmistrz już to powiedział ja mogę tylko powtórzyć nie ma mowy    o zamykaniu oddziałów
ani grup tematycznych. Nie zamykamy, nie likwidujemy, źle pan interpretuje ten projekt
uchwały.
Radny L. Witkiewicz zgodzę się, że nie budynek „Ratusza” a ludzie, którzy go tworzą
zasługują na uznanie. Tworzą ten dorobek. Który z tych obiektów będzie dysponował salą
przynajmniej tak dużą jak teraz dysponuje MDK. Który narzeka , że też jest zbyt mała.
Burmistrz A. Rychłowski mamy niezrozumienie, ja powiedziałem, że warunki lokalowe
będą lepsze. W Szkole Łacińskiej powstanie sala chyba nawet większa niż w MDK i o
lepszych standardach. Natomiast zajęcia w „Ratuszu” będą odbywać się zawsze.  Nawet,
jeżeli wprowadzimy tam nową funkcję np. Plac Ślubów” to nie wyklucza to działania, na co
dzień młodzieży i inaczej nie będzie, bo jest to obiekt historyczny i trudno żeby znalazł się
gdzie indziej niż  w sferze kultury.
Radny J. Wilk ad vocem dziękuję panu radnemu i panu Burmistrzowi za pouczenia. I tak
pozostanę jednak przy swoim zdaniu, uważam, że na razie to jest chaos i nic z tego nie
wynika.  Zwracam jednak uwagę, że Szkoła Łacińska jest bardzo małym obiektem i tam się
wiele nie upcha.
A. Rychłowski prosiłbym pana radnego o zapoznanie się z projektem obiektu. Mówiąc, że
będzie ciasno oznacza, że nie ma pan wiedzy. Będzie panu łatwiej artykułować swoje
poglądy.
Radny K. Grylak uważam, że ludzie i obiekt współbrzmią w duchu kultury, która tam się
wykluwa. I tam jest dobrze pielęgnowana przez osoby prowadzące. Wielokrotnie
uczestniczyłem w szeregu inicjatyw. Wyprowadzanie życia kulturalnego, które teraz ma
miejsce a implantowanie tam innego, choćby Pałac Ślubów jak mówił Burmistrz to dobrze nie
wróży kulturze. W obliczu kultury to jest perełka, której nie powinniśmy się pozbywać. I
wreszcie „Ratusz” jako nieruchomość. Nie wiem czy wokół tego obiektu jakiś inwestor się
wierci czy nie. Ja uważam, że obiekt powinien być w zasobach miasta i tam powinny dzieci
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się rozwijać. Ten obiekt służy rozwojowi ich wyobraźni. Chciałbym zachować ten obiekt dla
tego pokolenia i przyszłych. Dziękuję
Radny M. Charzewski pan Naczelnik zwrócił uwagę, że jeżeli zamierzenia rządu się
potwierdzą to zadłużenie samorządu będzie o wiele trudniejsze to jest rozważane zwiększenie
zadłużenia w tym roku. Czy pan Burmistrz ma podobne rozważanie jak pan Naczelnik.
Burmistrz ja nie mam podobnych rozważań. Nie jest to brane pod uwagę, jeśli chodzi o
tegoroczny budżet. Uważam, że dyskusja idzie w złym kierunku.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli
W wyniku głosowania 15 głosami za przy 3 przeciwnych głosach i 3 wstrzymujących się i
Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr VII/64/11 w sprawie likwidacji Młodzieżowego Domu
Kultury „Ratusz” w Malborku ( zał. nr 13).

Ad. pkt 5 l
Projekt uchwały w sprawie likwidacji Przedszkola Nr 2 w Malborku.
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Janusz Biskupski jest to konsekwencja
podjęcia uchwały intencyjnej. Celem likwidacji jest dostosowanie wydatków do możliwości
budżetu miasta przy zachowaniu dotychczasowej ilości miejsc przedszkolnych w mieście. W
miejsce zlikwidowanej placówki powstanie przedszkole niepubliczne.
Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Radny L. Witkiewicz rozumiem, że obiekt pozostaje w majątku miasta. Naczelnik OKS tak
pozostaje w majątku miasta.
Radny M. Charzewski w kontekście przedszkoli mówiono już dużo. Powtarzanie tych
wszystkich argumentów niewiele da, bo praktycznie decyzja już zapadła i maszynka do
głosowania zadziała. Chciałbym jednak kilka spraw poruszyć. Pierwsza kwestia to
zachowanie równowagi pomiędzy sferą publiczna i niepubliczną. Tak jak rodzice pisali,
dlaczego Rada Miasta na czele z Burmistrzem chce nam odebrać prawo wyboru do jakiej
placówki chcemy wysłać dzieci. W tej chwili mamy w Malborku równowagę posiedzi sferą
publiczną i niepubliczną. Nie wiem, dlaczego chce się tę równowagę zachwiać. Druga
kwestia to nadal nie wiem, jaki jest powód likwidacji. Czy powodem likwidacji jest zła
sytuacja finansowa miasta. Czy powodem likwidacji jest poprawa funkcjonowania jednostek.
Kwestia trzecia to kwestia ciągłości władzy samorządowej, jeżeli jedna władza samorządowa
zachęca do czegoś to kolejna władza nie może mówić, że to nie my, nas wtedy nie było.
Chodzi o przedszkole integracyjne, zachęcano nauczycieli do kształcenia się. Poprzednio,
ktoś was zachęcał a teraz już was nie potrzebujemy. Kwestia czwarta na wczorajszej komisji
OKS usłyszałem, że w obu przedszkolach 2 i 13 prowadzi się nabór już do przedszkoli
niepublicznych. Czy to prawda czy się przesłyszałem. Na jakiej podstawie rodzicom
przekazywana jest taka informacja. W obu przypadkach będę przeciwny. Uważam, że
oszczędności, które zostaną wygenerowane są znikome w porównaniu na te, które poniosą i
rodzice i dzieci. Część rodziców być może nie będzie w ogóle na nie stać. Rozpoczęcie
procesu oszczędnościowego od dzieci uważam, że jest nieporozumieniem. Przewodniczący
A. Mroczkowski wszyscy znamy pana Charzewskiego jako radnego i jako szefa związków
zawodowych. chciałbym przypomnieć panu radnemu Charzewskiemu, że dzisiaj występuje
w podwójnej roli. Zgodnie  z § 55 Statutu Miasta Malborka radny Charzewski musi trochę
stonować swoje wypowiedzi, ponieważ jest naruszany interes prawny jako Prezesa Związku
Nauczycielstwa Polskiego. Proszę żeby pan zapoznał się ze statutem miasta Malborka § 55,
który mówi ”Radny nie może brać udziału w głosowaniu w Radzie, ani w komisji, jeżeli
sprawa dotyczy jego interesu prawnego”. Informuję państwa, że na moje ręce wpłynęła opinia
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związków zawodowych podpisana przez radnego Charzewskiego jako przewodniczącego
związku.
Radny M. Charzewski myślę, że pan nie doczytał to nie jest moja opinia. Prezes nie wydaje
żadnych opinii. Jest to opinia Zarządu ZNP. Prezes jest zobowiązany przekazać stanowisko
zarządu. Jest tam pozytywne stanowisko dotyczące likwidacji „Ratusza”, a ja głosowałem
przeciw, zostałem przegłosowany i dlatego jest taka opinia. Nie ma tam żadnego interesu
prawnego mojej osoby.
Radny J. Markowski chciałbym się odnieść do słów radnego Charzewskiego. Panie radny
nie jestem żadna maszynką i proszę nie używać tego typu sformułowań. Głosuję, dlatego, że
mam na ten temat wiedzę. W ten sposób pełnię rolę radnego. Nie ma osoby, która nakazuje
mi głosować w ten sposób lub inny sposób. Jeśli będzie pan dalej formułował w ten sposób
wypowiedzi na sesji Rady Miasta to powiem panu oficjalnie założę panu sprawę sądową.
Druga rzecz dotyczy opinii związków zawodowych, których jest pan prezesem. Opinia jest
negatywna na zasadzie nie, bo nie. Uczestniczył pan w posiedzeniach Komisji OKS i
przyjmowaliśmy argumenty. Stąd również są dwie uchwały. Były one uchwałami
intencyjnymi, których dzisiaj nie ma (przedszkole nr 8 i 10). Dlatego, właśnie, że były
prowadzone konsultacje. Natomiast Państwo podeszliście do tego tematu tylko na zasadzie –
nie, bo nie. Nie argumentując nie uzasadniając, co można byłoby zrobić. Zachowujecie się tak
jakbyście przechodzili koło kogoś tonącego i podawali mu brzytwę. Nie było innej propozycji
czy wniosku. Najdalej idącym wnioskiem był wniosek burmistrza i nad tym się Rada
pochyliła. Nie, dlatego że jest maszynką do głosowania burmistrza tylko, dlatego, że
rozważała, w jaki sposób można ratować oświatę. Proszę podać uzasadnienie, jeśli pan
występuje jako członek zarządu, jako prezes.
Radny J. Wilk panie Przewodniczący chciałbym zaapelować o jedną rzecz, skończcie
panowie z tymi sądami. Nie będziemy się ciągle straszyć sądami. To jest dyskusja na Radzie
Miasta. To na marginesie. Dlaczego jestem przeciwny likwidacji przedszkoli – nie dlatego, że
nie mam wiedzy, ale dlatego, że mnie się wydaje i części społeczeństwa też się wydaje. Jest
oczywiście grupa zwolenników prywatyzacji, którzy wiedzą jak to robić. Są ludzie
w Malborku jednak z obawami i ja do nich należę. W tym momencie dokonywane zmiany
w oświacie może być traktowana przez niektórych jak wyjątkowa fanaberia władzy. W brew
temu, co mówi pan radny Markowski ja nie spotkałem się z rzeczowym uzasadnieniem,
dlaczego prywatyzujemy przedszkola. Wyliczaliśmy na marcowej sesji, że zyski finansowe są
żadne. To nieprawda, że miasto coś na tym zarobi. Miasto najwyżej nic nie straci. Natomiast
merytoryczne przesłanki są takie, że szykuje się znowu zmiana w oświacie. Jak ktoś
obserwuje to wie. Prawdopodobnie część nauczania wczesnoszkolnego będzie przeniesione
do przedszkoli. Dzisiaj zamykamy, żeby za trzy lata budować nowe? Czy szkoły też oddamy
w ręce niepubliczne. Są miasta, które opracowują program rozwoju przedszkoli. Jestem
zwolennikiem, żeby się jeszcze mitygować i zastanowić nad tym.
Radny K. Grylak miałem nie zabierać głosu. Słuchając radnego Markowskiego, chciałoby
się słuchać przez godzinę, bo to taki język miłości. Wielokrotnie akcentowałem, żeby
na problem przedszkoli patrzeć w perspektywie czasowej. To co akcentował radny Wilk, że
są prognozy, że będą subwencje na dzieci do przedszkoli. Być może jakieś minimalne
ekonomiczne uzasadnienie jest, ale w perspektywie czasowej wstecz wskazałbym kilka
inwestycji, które niekoniecznie aż tak hojnie finansowo były wspierane i tam nikt łez nie
wylewał nad tym. Tymczasem tutaj zaczynamy oszczędzać na przedszkolach. Pozwolę sobie
w kwestii formalnej, Panie Przewodniczący, choć nie jestem adwokatem radnego
Charzewskiego to powiem w ten sposób – odczytałem stanowisko prezesa Oddziału ZNP.
W żadnym miejscu nie sygnalizuje, że jest radnym, że on coś tam będzie robił.
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Przed chwilą wysłuchałem stanowisko radnego Charzewskiego, który a ani jednym miejscu
nie odwołał się do stanowiska ZNP. Panie Przewodniczący są to dwa stanowiska mające
ściśle określone stanowiska i pola semantyczne i to pan je pomieszał. Nie wolno tego robić.
Dziękuję.
Przewodniczący, panie radny moim obowiązkiem jest poinformować nie tylko radnych, ale
i społeczeństwo, że taka rzecz ma miejsce. Nie miałem na celu dyskryminowanie kolegi
radnego, tylko poinformowałem go, w jakich dwóch rolach występuje. Jest taka sytuacja
i każdy z nas może się w takiej sytuacji znaleźć. Nie obraziłem radnego Charzewskiego,
a tylko poinformowałem, bo taka jest moja rola.
Radny M. Charzewski skoro pan Przewodniczący ma wątpliwości to proszę o opinię
mecenasa, czy mogę w tym głosowaniu wziąć udział czy nie mogę.
Przewodniczący A. Mroczkowski panie radny ja pana nie wykluczam z głosowania.
Radny S. Grudziński jest oczywiste, że kwestia finansowa i szukanie oszczędności. Padło na
przedszkola na najmłodszych. Dla mnie ale i dla mieszkańców jest niezrozumiale, że nie
szuka się oszczędności w wydatkach na OSiR. Tu jest pan Przewodniczący Komisji OKS,
który lobuje zdecydowanie za sportem  zapominając o interesie przedszkoli. Tam jest
młodzież trochę większa, może ładniej kopia piłkę. Tych małych dzieci nie widać. Dziękuję
Radny A. Zawadziński nie będę się odwoływał do bardziej lub mniej wzniosłych
wypowiedzi, przedstawię tylko suche fakty. Jeżeli mamy mniej dzieci to mamy mniej
pieniędzy z subwencji. Przedstawiony przez pana Burmistrza pakiet w postaci:
przekształcenia 4 przedszkoli publicznych  w niepubliczne i likwidacji dwóch domów kultury
oraz połączenie 4 szkół w dwa zespoły miał przynieść konkretne oszczędności finansowe,
spowodowane zmniejszającą się subwencją oświatową. W związku z przeprowadzonymi
konsultacjami i dyskusją która się wywiązała w mieście. Wywodzę się z oświaty, wiem, na
czym polega i wiem, czym oświata stoi. Konsekwencja tego, że pozostawiono dwa
przedszkola publiczne i nie dokonano połączenia dwóch szkół w zespołu, pokłosiem tego jest
to, że dyrektorzy szkół musza szukać oszczędności i szukają. I już wiem na pewno, że w Gim.
Nr 3, 4 nauczycieli już nie znajdzie zatrudnienia. Dyrektorzy dostali konkretne zadania do
wykonania. To jest tylko jedna szkoła, o której wiem. Nie przyjmując tak daleko idących
programów, jeżeli chodzi o oświatę, za rok spotkamy się o tej samej porze przed jeszcze
gorszą decyzją, bo pieniędzy nie będzie więcej a mniej. Liczba dzieci w mieście się
zmniejsza. Do 2014 roku liczba dzieci  w Malborku będzie mniejsza o 380. Przeliczcie sobie,
ze średnio na dziecko, na oddział i nauczyciela przychodzi subwencja 5300 zł. Tyle pieniędzy
będzie mniej. Do przedszkoli dokłada się z subwencji oświatowej. Dlatego należy
przekształcać. Dziękuję.
Burmistrz A. Rychłowski temat, nad którym dyskutujemy dosyć długo. Mam świadomość,
że dyskusja na sesji Rady Miasta zawsze jest elementem walki politycznej. Nie do końca
dyskusją merytoryczną, bo widzę, że zawiązały się maszynki do głosowania w różnych
kierunkach. Uwagi wygłaszane przez niektórych radnych są nie na miejscu i nieeleganckie
i godzą w powagę Rady Miasta Malborka. Prosiłbym o powstrzymanie się przed takimi
wypowiedziami, bo one do niczego nas nie doprowadzą. Będę się odnosił do przedszkoli
bardzo konkretnie i powiem to, co już kilkakrotnie było mówione, co i tak nie trafia do części
Państwa. Rozumiem, politycznie nie może trafić. Jesteście w opozycji i waszą rolą jest „czym
gorzej tym lepiej” ja to rozumiem choć uważam, że w tym temacie powinniśmy się wznieść
poza interesy partyjne. Przedszkola czy prywatne czy publiczne są tak samo dobre jak
są prowadzone właściwie i pracuje w nich właściwa kadra. W Malborku nie odważyłbym się
mówić, które są lepsze. Jeżeli pyta pan radny Charzewski, dlaczego robimy tę reformę,
to należy wrócić do tego, co już było mówione. Trzeba brać pod uwagę to, co czeka samorząd
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w następnych latach. Zmniejszająca się liczba dzieci, czyli mniejsza subwencja
a zwiększające się koszty funkcjonowania oświaty i budżetu w następnych latach. Koszty,
jakie poniósł samorząd w latach 2008-2010 z tytułu wypłaty wynagrodzeń w sferze
oświatowej o 5 milionów więcej. Podwyżki dla nauczycieli nie idą  znikąd, tylko z naszego
samorządu. Nie dostajemy tych pieniędzy. Jak powtarzacie, że jest związane ze złą sytuacją
miasta to ja jeszcze raz powtórzę, że nie jest. Kondycja miasta jest dobra, ale jeżeli nie
będziemy na bieżąco reagować w sferze oświatowej, która stanowi łącznie z pomocą
społeczną 71% wydatków to doprowadzimy to miasto  w perspektywie do katastrofy.
Z przykrością stwierdzam, że do części państwa nie trafi nic. A gdzie interes społeczny. To,
co robimy to strukturalna zmiana finansów na przyszłość. Z braku odwagi w podejmowaniu
decyzji ludzie tracą pracę. Pan radny Grylak nadal nie rozumie, że wydatki na inwestycje nie
mogą stanowić pokrycia kosztów wydatków bieżących. Panie radny niech się pan z tym
zapozna. Jeżeli nie będzie podstawowej wiedzy o funkcjonowaniu finansów miasta to nie
będziemy mogli iść naprzód.
Radny S. Grudziński chciałbym się odnieść do wypowiedzi radnego Zawadzińskiego, nie
ma subwencji dla dzieci przedszkolnych. Mankamentem jest to, że państwo nie daje
subwencji na dzieci w przedszkolu, ale w przedszkolach publicznych obowiązuje karta
nauczyciela. Karta nauczyciela tworzy bardzo wysokie koszty funkcjonowania przedszkoli.
Burmistrz A. Rychłowski subwencja na dzieci przedszkolne jest w 100% ze środków miasta,
ale wszystkie te środki na oświatę są w „jednym worku”
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Janusz Biskupski uzupełnił uzasadnienie do
uchwały zdaniem ”Burmistrz Miasta Malborka uzyskał opinię związków zawodowych
zrzeszających malborskich nauczycieli”.

W wyniku głosowania 11 głosami za przy 10 głosach przeciwnych Rada Miasta
podjęła Uchwałę Nr VII/65/11 w sprawie likwidacji Przedszkola Nr 2 w Malborku ( zał.
nr 14).

Ad. pkt 5 m
Projekt uchwały w sprawie likwidacji Przedszkola Integracyjnego Nr 13 w Malborku.
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Janusz Biskupski podobnie jak w poprzedniej
uchwale uzupełnił uzasadnienie do uchwały zdaniem ”Burmistrz Miasta Malborka uzyskał
opinię związków zawodowych zrzeszających malborskich nauczycieli”.
Opinia Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Radny Józef Barnaś mówiąc o likwidacji przedszkoli nie możemy mówić o oszczędnościach
a  o zahamowaniu nieracjonalnemu wzrostu kosztów. Powodem wzrostu kosztów jest właśnie
karta nauczyciela. Dlaczego związki zawodowe zaopiniowały negatywnie projekty uchwał,
bo one również tworzyły kartę nauczyciela. Jest to pokłosie, które zostało wywalczone od
1989 roku przez niektóre grupy zawodowe. My finansujemy przedszkola a odgórnie są
narzucane podwyżki dla nauczycieli, którzy pracują w tych przedszkolach. To jest krok, żeby
zahamować wzrost kosztów. Dziękuję
Radny J. Wilk podobnie jak w poprzednim przypadku jestem przeciwny. Konia z rzędem
temu, kto mi udowodni, że nakłady na oświatę w budżecie są teraz większe niż 5-6 lat temu.
Taka sama jest proporcja. Zasłanianie się tym, że spada liczba dzieci też nie do końca jest
prawdziwa. Należy jedna brać pod uwagę też i inne stanowiska i inne opinie. Uważam, że nie
powinniśmy likwidować. Uważam, że decyzja była nieprzedyskutowana, nieprzemyślana
i wprowadziła niepotrzebny ferment w mieście.
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Andrzej Rychłowski warto powiedzieć na temat przedszkola nr 13. Kurator wydał
negatywna opinię, osobiście placówkę wizytował. Przedszkole integracyjne, gdzie nie ma ani
jednego dziecka z orzeczeniem niepełnosprawności, więc jest nieścisłość. Nie chciałbym się
odnosić do wypowiedzi radnego Wilka, ale przypomnę tylko, że za pana kadencji
zlikwidował pan jedno przedszkole i sprzedał obiekt.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 11 głosami za przy 10 głosach przeciwnych Rada Miasta podjęła
Uchwałę Nr VII/66/11w sprawie likwidacji Przedszkola Nr 13 w Malborku głosów
wstrzymujących się nie było.( zał. nr 15).
Ad. pkt 5 n
Projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 2 w Malborku, Al. Wojska Polskiego
479.
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Janusz Biskupski uzupełnił uzasadnienie do
uchwały zdaniem ”Burmistrz Miasta Malborka wystąpił z wnioskiem o opinię związków
zawodowych zrzeszających malborskich nauczycieli”.
Opinia Oświaty Kultury i Sportu oraz komisji ds. Społecznych jest pozytywna.
Radny D. Kostrzewa chciałbym podzielić rozmową z moją córką, która uczęszcza do SP Nr
2 i na wiadomość, że jej szkoła będzie połączona z gimnazjum powiedziała ”szkoda”.
Zaintrygowała mnie ta odpowiedź i usłyszałem, że już dziś gimnazjaliści przychodzą do
szkoły podstawowej pod pretekstem korzystania ze stołówki i zaczepiają, żartują sobie
zwłaszcza  z pierwszaków. Jak już szkoły zostaną połączone, to nie będzie żadnej bariery
i nic tych gimnazjalistów nie powstrzyma. Nie jest to może tendencja powszechna, ale proszę
zauważyć głos dziecka, które uczy się w tej szkole. Moim zdaniem nie jest dobrym pomysłem
łączenie piętnastolatków, z już niedługo sześciolatkami. Dziękuję
Radny M. Charzewski burmistrz obiecał, że jak powstanie zespół szkół to nie będzie
zwolnień. Czy taka sama obietnica dotyczy tego zespołu szkół.
Burmistrz powstanie zespołu szkół daje możliwość ratowania etatów  i mówiłem to w obu
szkołach i mówiłem o kadrze nauczycielskiej.
Radny M. Charzewski czyli w administracji czy w bibliotekach zwolnienia będą.
Burmistrz na to pytanie nie potrafię odpowiedzieć, odpowiedzialni za zatrudnienie są
dyrektorzy placówek.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 15 głosami za, przy 5 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym
się Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr VII/67/11 w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 2
w Malborku, Al. Wojska Polskiego 479 ( zał. nr 16).
Ad. pkt 5 o
Projekt uchwały w sprawie trybu i procedury  nadawania tytułu „Zasłużony dla Miast
Malborka”
Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski poinformował, że po wielomiesięcznej
konsultacji społecznej szczególnie z członkami Komisji ds. Społecznych oraz Kapitułą
proponuję Wysokiej Radzie przyjęcie w/w projektu uchwały. Zmian jest dużo:

 w roku kalendarzowym Rada Miasta może przyznać jeden tytuł Zasłużonego dla
Miasta Malborka”, jednakże w uzasadnionych szczególnie przypadkach może
przyznać więcej,

 Rada może nadać tytuł pośmiertnie,
 nie przyznaje się tytułu i odbiera się tytuł w przypadku skazania za przestępstwa

umyślne oraz współpracownikom organów bezpieczeństwa 1944-1990,
 nastąpiła zmiana terminu przyjmowana wniosków od 01.01 do 30.03
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 stałymi członkami Kapituły będzie również Burmistrz i Przewodniczący Radny, nie
mogą oni jednak pełnić funkcji Kanclerza Kapituły.

Opinia Komisji ds. Społecznych i Komisji Rozwoju i Promocji Miasta jest pozytywna. Uwag
i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 21 głosami za Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr VII/68/11w sprawie
trybu i procedury nadawania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka” ( zał. nr 17).

Ad. pkt 6
Sprawozdanie z realizacji “Programu Współpracy Gminy Miejskiej Malbork z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami, prowadzącymi działalność pożytku publicznego na
rzecz mieszkańców miasta Malborka”  w roku 2010 radni otrzymali na piśmie (zał. nr 18).
Przewodniczący Komisji ds. Społecznych Leszek Witkiewicz poinformował, iż obowiązek
przedstawienia sprawozdania wynika z treści znowelizowanej ustawy o organizacjach
pożytku publicznego. Komisja zapoznała się z treścią sprawozdania i nie wnosi żadnych
uwag.
Zastępca przewodniczącego komisji Oświaty Kultury Sportu Zenon Kowiel poinformował,
że komisja pozytywnie zaopiniowała powyższe sprawozdanie. Uwag i wniosków radni nie
wnieśli.
Ad. pkt 7
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych
Zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny nie wszystko od razu można zrobić. Wyjazdy
z ulicy Koszykowej i Dąbrowskiego na pewno zostaną zrobione. Co do sprzątania brzegu
rzeki to rozpoczynamy sprzątanie Nogatu od strony miejskiej.
Na terenu parku prowadzone są prace saperskie (rozminowywanie) i czekamy na zakończenie
tych robót.
Odpowiadając radnemu Wilkowi w sprawie dofinansowania na żłobki to nie będziemy
uczestniczyć w tym projekcie.
Zastępca burmistrza Maciej Rusek informuję, że partnerem w konsultacjach dla
ministerstwa rozwoju regionalnego jest samorząd wojewódzki. Kontaktowaliśmy się
z departamentem rozwoju i polityki przestrzennej urzędu marszałkowskiego i otrzymaliśmy
odpowiedź, że żaden powiat województwa pomorskiego nie zabierał głosu w formie
możliwych konsultacji. W moim przekonaniu konsultacje odbywają się na poziomie
departamentów. Partnerami ministerstwa są samorządy poszczególnych województw.
Województwa posługują się planami zagospodarowania przestrzennego poszczególnych
regionów. Plan uchwalono w 2009 roku a wydrukowano 2010 i definiuje on stanowisko
regionu w tej sprawie w tym także Malborka. Nie wiem czy pan radny ma inne informacje.
Na stan mojej wiedzy to nie ma takiej możliwości, ponieważ pułap konsultacji nie schodzi na
poziom powiatu.
Burmistrz A. Rychłowski interpelacje odnoszą się w dużej mierze do porządków
wiosennych i tego, co po zimie. Porządkujemy park z dzikich krzewów i krzaków, w tym
roku zostanie już częściowo oświetlony przy starym amfiteatrze. Chcemy, żeby były alejki
ławeczki i oświetlenie. Jeśli chodzi o dziury w jezdni to ZGKiM prowadzi naprawy na dwie
maszyny. W perspektywie dwóch-trzech tygodni prace się zakończą. Odnośnie ul. Targowej
to pani Gospodarz skrzętnie zapisała sobie uwagi i będzie reagować.
Odpowiedź na interpelacje radny K. Grylak otrzyma na piśmie.
Prace naprawcze na  widowni będą odbywały się na bieżąco. Branek latem będą otwarte.
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Odnośnie drogi przy OSiR to wszystko wskazuje na to, że są tam pociski i prawdopodobnie
będą robione wykopy. Po zakończeniu robót saperskich droga zostanie załatania, jednak
wymaga ona gruntownego remontu w przyszłości.
Dom Rzemiosła nie jest własnością miasta, na dzisiaj nie wiem czy są nowe władze i czy
podjęto jakieś działania, ale się tym zainteresuję, bo rzeczywiście ten budynek w centrum
miasta trochę odstaje od reszty.
Jeśli chodzi o nazewnictwo ulic to zawsze mogą być konsultacje i nic nie stoi na
przeszkodzie, żeby mieszkańcy składali swoje propozycje. Jesteśmy w tej kwestii zupełnie
otwarci.
Nie ma zagrożenia, Szkoła Łacińska zostanie oddana po terminie.
Radny K. Grylak zgłosiłem, że u zbiegu ulic Dąbrowskiego i Wróblewskiego stoją stacje
transformatorowe i są obklejone plakatami wyborczymi. Od wyborów minie 5 miesięcy.
Co    z nimi, trudno nie zauważyć, że to są plakaty pana burmistrza. Chciałbym też wiedzieć
czyje to są stacje.
Burmistrz A. Rychłowski dziękuję za zwrócenie uwagi. Stacje są własnością zakładu
energetycznego.
Radny K. Grylak podzielił się sugestią, że w perspektywie przyszłych wyborów nie naklejać
plakatów na stacjach transformatorowych czy elektrycznych, bo tam mogą być znaki
informujące o zagrażającym życiu napięciu.
Burmistrz zgadzam się z kolegą radnym. Jest niestety jednak tak, że w czasie kampanii
przypadkowi ludzie, nie tylko do tego upoważnione osoby naklejają plakaty. Przyjmuję
pańskie informacje.

Ad. pkt 8
Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Malborka.
Radny K. Grylak panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Burmistrzu miałem nie
zabierać głosu gdyby nie fakt, że usłyszałem pod adresem radnego Charzewskiego ze strony
radnego Markowskiego jakąś groźbą pozwu do sądu. Takie coś słyszałem również miesiąc
temu na sesji pan burmistrz groził innemu radnemu. Chciałem zobaczyć czy to dokładnie jest
sprecyzowane w tym protokole. Żebym jako radny wiedział, na które obszary nie wchodzić,
bo byłoby to dla mnie pouczające. Gdyby tego brakowało, załóżmy z różnych przyczyn, to
byłby protokół upośledzony. Prosiłbym, żeby przesunąć termin, zatwierdzimy ten protokół za
miesiąc. Ja sobie poczytam.
Przewodniczący nie ma takiej możliwości protokół nie jest pisany jako szczegółowy zapis
każdej dyskusji. Radny powiatowy J. Kasyna rejestruje sesję i jeżeli chce pan uzyskać
szczegółową informację każdej wypowiedzi to na pewno otrzyma pan kopię. Protokół ma
odzwierciedlać, co konkretnie dzieje się na sesji. To jest sprawozdanie z przebiegu
posiedzenia. Nie może być pisany szczegółowo, ponieważ wypowiedzi są różne, mogą nawet
ośmieszać radnego.  Proszę nie wpływać na radnych, nie będziemy przesuwać przyjęcia
protokółu
Radny K. Grylak cyt:”uważam, że dokumentem dla mnie jako radnego a później
w perspektywie czasowej źródłowym, to nie będą materiały archiwalne z telewizji,  także
materiały prasowe a były takie, „Groźby na sesji Rady Miasta” Dziennik Bałtycki.
Chciałbym wiedzieć, jeżeli coś takiego pada. To nie są błahe sprawy i uważam, że jeżeli coś
takiego miało miejsce na sesji ja zgadzam się z panem to, co jest na sesji powinno mieć
odzwierciedlenie raczej nie skłaniam się ku temu intencjonalne tylko raczej, kto co
powiedział, bo to są szczegóły a diabeł tkwi w szczegółach. Jeżeli mam być kiedyś pozwany
do sądu to chcę w te szczegóły wniknąć”.
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Przewodniczący nie pozwolę, aby były stenogramy z posiedzeń. Każda sesja czy posiedzenie
jest nagrywane i każdy ma prawo skopiować takie nagranie. Zamykam dyskusję.
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokółu z VI sesji Rady Miasta Malborka: 20
radnych głosowało za przyjęciem protokołu, jeden radny był przeciw.

Ad. pkt 9
Komunikaty i wolne wnioski.
Przewodniczący za zgodą Rady udzielił głosu posłowi na sejm RP Pawłowi Orłowskiemu.
Poseł P. Orłowski Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado chciałem
podziękować i pogratulować Wysokiej Radzie za dzisiejsze decyzje honorujące bardzo ważne
postaci między innymi Żołnierzy Wyklętych, majora Łupaczki i Lecha Bądkowskiego dzisiaj
jako Malbork wpisaliście się  w dyskusję na temat pamięci historycznej. W przypadku Lecha
Bądkowskiego na pewno na posiedzeniach komisji wybrzmiał wątek samorządowy, można
powiedzieć, że jest w jakimś sensie ojcem samorządów. Wychowawca wielu młodych
polityków, autorytet Młodej Polski.

Chciałem się również odnieść do państwa decyzji o likwidacji a de facto do
przekształcenia przedszkoli, ponieważ miałem przyjemność słuchać Państwa dyskusji także
na pierwszej sesji, na której były podejmowane intencyjne uchwały. Z burmistrzem
Skoniecznym braliśmy udział w spotkaniu w ministerstwie edukacji poświęconym, co prawda
innemu tematowi, ale także polityce wobec przedszkoli publicznych i niepublicznych.
Rozmawialiśmy z panią minister i kibicuje ona takiej polityce. Uznanie za racjonalną
politykę, odważną z punktu widzenia finansów miasta, jak i racjonalizacji jakości edukacji.
Jeszcze raz gratuluję wszystkich dobrych decyzji. Dziękuję
Burmistrz A. Rychłowski chciałem uzupełnić informacje z międzysesyjnej pracy
Burmistrza. Spotkań i wydarzeń było ponad 50.

 14.04 spotkałem się z komisją Solidarności. Na spotkaniu dyskutowaliśmy
o oświacie malborskiej.

 15.04 uczestniczyłem w konferencji grupy TVN dotyczącej mediów i komunikacji
medialnej.

 Również 15.04 uczestniczyłem w otwarciu Gdańskich Targów Turystycznych gdzie
Malbork otrzymał trzy nagrody, jedną pierwszą, dwie drugie.

 18.04 spotykaliśmy się w Starostwie Powiatowym odnośnie wysypiska śmieci.
Również

 18.04 odbyłem zgromadzenie wspólników w Przedsiębiorstwa Wodociągów i
Kanalizacji.

 Wczoraj uczestniczyłem w Warszawie w Ministerstwem Kultury na konferencji
prasowej z panem ministrem na temat teatru historii. Ministerstwo realizuje projekt
kilku wydarzeń historycznych, które będzie specjalnie promować.

 W tym roku wchodzi do projektu miasto Malbork i oblężenie Malborka. Imprezę
będzie realizował Bogusław Wołoszański. Będzie ona transmitowana przez
telewizję publiczną. To wielka szansa na promocję miasta.

Przewodniczący A. Mroczkowski poinformował o prośbie pana Waldemara Kalwińskiego
dotyczącej możliwości wystąpienia na dzisiejszej sesji. W związku z tym, że tylko Wysoka
Rada ma prawo udzielić głosu osobie spoza Rady, więc proszę o wyrażenie zgody.
Rada wyraziła zgodę.

Waldemar Kalwiński panie Przewodniczący Wysoka Rado w czasie sesji, która odbyła się
30 marca kilkakrotnie padło moje nazwisko. Jako, że nie było mnie na tej sesji nie mogłem
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zareagować. Nie mogę zostawić bez komentarza kontekstu, w jakim mnie postawiono.
Przytoczę słowa Przewodniczącego Komisji ds. Społecznych, które przytoczę dosłownie
korzystając z nagrań pana Kasyny. Cyt.” myśmy przedyskutowali i w niektórych przypadkach
musieliśmy nawet przegłosować, na ostatnim posiedzeniu był pan Kalwiński i twardo
obstawał przy tym, że trzeba byłoby wyłączyć radnych z niektórych form działania.
Konkretnie w tych komisjach konkursowych. Zostało to przegłosowane na rzecz
pozostawienia, ponieważ opinia radcy prawnego jest jednoznaczna”. Pan radny nie podał
kilku bardzo istotnych kwestii. Po pierwsze nie powiedział, dlaczego tak twardo obstawałem
przy tym. Z wypowiedzi pana radnego można wyciągnąć wniosek, że ja uparłem się
do jakiejś bliżej nieokreślonej idei. Prawda jest taska, że ja chciałem, żeby uchwała była
zgodna z ustawą o działalności pożytku publicznego, dodam zgodna z nowelizacją tej ustawy,
która weszła w 2010 roku. Przedtem udział radnych w komisjach był zasadny. Po uchwaleniu
tej ustawy jest już bezzasadny. Przytoczę akt prawny art. 15 w/w ustawy, która wymienia,
wprost kto może zasiąść w tej komisji. W art. 15  pkt 2 b jest napisane: w skład komisji
konkursowej powołanej przez organ jednostki wchodzą przedstawiciele organu
wykonawczego tej jednostki, czyli urzędnicy. Art. 2 d w skład komisji konkursowej wchodzą
osoby reprezentujące organizacje pozarządowe lub podmioty wymienione w art. 3. W pracach
komisji konkursowej mogą uczestniczyć także z głosem doradczym osoby posiadające
specjalistyczną wiedzę. Radni nie są wymienieni wprost jako ci, którzy zasiadają w tej radzie.
Zastosowano taką argumentację również na posiedzeniu komisji, pani Naczelnik posługiwała
się taką argumentacją, że skoro radni nie są wymienieni, że nie mogą to mogą. Moim zdaniem
i zdaniem wielu prawników nie można stosować takiej argumentacji prawa w tym wypadku.
Jeżeli wskazane są wprost osoby, które mogą zasiadać, powinny zasiadać te osoby, które są
wskazane wprost. Nie rozumiem, jaki interes miała pani Naczelnik i Przewodniczący Rady
upierając się przy pozostawieniu radnych w tych komisjach dodając też zapis,
że przedstawiciele organizacji pozarządowych są wymienieni jako ci, którzy mogą brać udział
w komisji. Ustawa mówi, że muszą a nasza uchwała mówi, że mogą. Zadałem sobie trud
i przeszukałem kilkanaście Biuletynów Informacji Publicznych w żadnym innym mieście
poza Malborkiem nie ma takiego zapisu. Jesteśmy ewenementem. Dalszy ciąg przemówienia
Przewodniczącego L. Witkiewicz cyt;” poza tym zwróciliśmy uwagę i w dalszym ciągu
podtrzymujemy tą kwestię, że pan Kalwiński bez względu na to ile racji zawierają jego
uwagi, które wnosi,  przecież jest to długi ciąg chyba nieprawnie posługuje się tytułem, który
mu nie przysługuje, bowiem operuje tytułem Prezesa Powiatowych Organizacji Społecznych
a czegoś takiego nie ma. Ustawa przewiduje, ze takie coś może być, jeśli Starosta na szczeblu
powiatu lub Burmistrz na szczeblu miasta powoła taka radę, na wniosek zresztą tych
organizacji. Dopóki taka rada nie została powołana to ani powiatową, ani miejską nazwać jej
nie można. Jeszcze raz podkreślam, że Pan Kalwiński powołuje się na organizacje, która
z punktu widzenia prawnego nie istnieje. Wobec powyższego wymieniam pana
Kalwińskiego, bo nie chcę mu ujmować aktywności uczestnictwa i zgłaszania wniosków”.
Tu też się odniosę, jest to jeszcze bardziej zagadkowe niż pierwsza sprawa. Tu również muszę
wymienić panią Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych jak i radnego Witkiewicz, którym
bardzo zależało, żeby przekazać radnym i społeczeństwu informację jakoby Rada Organizacji
Pozarządowych Powiatu Malborskiego błędnie nazywana przez pana Witkiewicz Radą
Organizacji Społecznych jest w jakiś sposób nielegalna. Otóż zgodnie  z nowelizacją ustawy
o pożytku publicznym i wolontariacie zarząd powiatu lub Burmistrz w mieście mogą powołać
Radę Działalności Pożytku Publicznego. W żadnym wypadku Radę Organizacji
Pozarządowych. Zarząd powiatu może powołać Powiatowa Radę Działalności Pożytku
Publicznego, ale w żaden sposób nie może powoływać Rady Organizacji Pozarządowych. Nie
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ma Starosta ani Burmistrz takich uprawnień. Wyjaśnię państwu, na czym polega różnica
pomiędzy Radą Działalności Pożytku Publicznego a Radą Organizacji Pozarządowych poza
nazwą. Rada Działalności Pożytku Publicznego składa się przedstawicieli organu
stanowiącego, czyli z radnych, z przedstawicieli organu wykonawczego, czyli w tym
wypadku z urzędników oraz organizacji pozarządowych. Natomiast Rada Organizacji
Pozarządowych składa się wyłącznie z przedstawicieli organizacji pozarządowych nie ma tam
miejsca ani dla radnych ani dla innych osób podstawa prawna Konstytucja art. 58, ustawa
o pożytku publicznym, prosiłbym to sprawdzić i zweryfikować, bo to duży błąd. Nie wiem,
jaki cel miało to przynieść, ale przyniosło. Uchwała została wprowadzona, państwo
uwierzyliście, że tak się dzieje. Miałem zamiar ją zaskarżyć, ale nie zrobiłem tego. Mam
nadzieję, że wojewoda nie uchyli uchwały i będzie można przeprowadzić konkursy. Chodzi o
to żeby organizacje nie ucierpiały. Mam nadzieję, ze to, co przeczytałem przyniesie pewne
korzyści i w pewnych aspektach współpraca z organizacjami pozarządowymi, będziemy
słuchać się wzajemnie, nie tylko, że my mamy słuchać, ale żeby też nas słuchano. Dziękuję.
Przewodniczący A. Mroczkowski poinformował, że przed sesją przeprowadził rozmowę
z panem Klawińskim na temat uchwały, zapoznał się również z opiniami, komisji i opinią
prawną oraz treścią wystąpień na komisjach. Uznał więc, że proponowana uchwała jest
prawnie poprawna. Dlatego też pojawiła się ona w porządku obrad poprzedniej sesji.
Radny L. Witkiewicz mam zamiar przeprosić pana Kalwińskiego, że pomyliłem jego dwie
funkcje, reszta to już jest następstwo. Przecież pan Kalwiński zabierał głos w sprawie
programu współpracy gminy miejskiej Malbork z organizacjami pozarządowymi i innymi
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Pan przedstawiając się jako
przewodniczący rady powiatowej i stąd powiedziałem, ze takiej rady w świetle przepisów
dotyczących działalności organizacji pożytku publicznego a nie w ogóle organizacji nie ma.
Bo ją może powołać tylko Starosta dla powiatu albo Burmistrz dla miasta. Jeszcze raz
przepraszam, że pomyliłem pana tytuł. Jeśli chodzi natomiast o zagadnienia, które pan
poruszył pozostawiam prawnikom, bo myśmy się nie doszukali spraw, które byłyby sprzeczne
z przepisami prawa. Dziękuję
W. Kalwiński nie dokończyłem jeszcze mojego wystąpienia, nigdy nie przedstawiałem się
jako prezes Rady Organizacji Pozarządowych. Pisma, które kierowałem do Urzędu Miasta
podpisywałem jako prezes mc² jest to stowarzyszenie, jest to nieścisłość. Stowarzyszenie to
otrzymało nagrodę z rąk Marszałka Senatu za działalność na rzecz społeczeństwa
obywatelskiego. Kolejna nieścisłość to trzeba rozróżnić organizacje działające w sferze
działalności pożytku publicznego a organizacje mające status organizacji pożytku
publicznego albowiem znowu są dwa różne podmioty i dwie różne dyskusje na ten temat.
Tym razem myślę, że wyczerpaliśmy już temat. Dziękuję

Przewodniczący A. Mroczkowski przekazał radnym zaproszenie na międzynarodowy turniej
piłki ręcznej juniorów z udziałem Polski, Rosji i Białorusi, który odbędzie się 19-22 kwietnia
w sali sportowej Gimnazjum Nr 3.

Poinformował również, że wspólnie z przewodniczącym Młodzieżowej Rady Miasta
Malborka przekaże zakupiony za środki zebrane podczas meczu charytatywnego sprzęt
komputerowy dzieciom z domu dziecka.
W związku ze zbliżającymi się świętami Wielkiej Nocy Przewodniczący złożył mieszkańcom
miasta i wszystkim obecnym na sesji najserdeczniejsze życzenia.
Ad. pkt 10
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Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski zamkną
VII sesję Rady Miasta Malborka.
Protokółowała Ewa Arbart
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